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NR. 1                                                     Juni 2015                                             41. ÅRGANG 

_______________________________________________________________________________ 

 

Innkalling til 

Årsmøte / Medlemsmøte 

Rognsfjorden Hytte- og Båteierforening 
 

Sted: Sentrumsgården (gamle Langesund kino – som tidligere år) 

Dato: Lørdag 11.juli 

Tid: Kl.10:00 (merk tiden) 

 

DAGSORDEN: 

1. Konstituering av årsmøtet 

 Godkjenning av innkalling og dagsorden 

 Valg av møteleder 

 Valg av 2 representanter til å underskrive protokollen 

 Antall tilstedeværende medlemmer med stemmerett 

2. Årsberetning (vedlagt Rognebladet) 

3. Regnskap (vedlagt Rognebladet) 

4. Innkomne forslag (Styrets forslag vedlagt Rognebladet) 

5. Fastsettelse av årskontingent for neste år 

6. Budsjett 2015 

7. Valg 

8. Styrets forslag til valgkomite 

 

Det blir medlemsmøte umiddelbart etter årsmøtet. 

Her kan medlemmene fremme saker de ønsker drøftet i fellesskap. 

 

 

 

Velkommen til årsmøte ! 
  

                                                       

 

     Medlemsblad for Rognsfjorden Hytte- og Båteierforening 
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Bente Kvelland 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

Rognsfjorden Hytte – og Båteierforening   
Leder:          

 

 
     

Nestleder             

   
    

Sekretær:         

              
 

Kasserer:                        

 
 

 

Styremedlemmer:  

          

 
          

 

 
 

 

 

 

Varamedlemmer.:  

Anthony Bergersen (Varpet) 

 Mobil: 40280222 

e-mail: anthony_Tranberg@hotmail.com 

                              

Lasse Johansen (Varpet) 

Mobil: 95824304 

e-mail: lasse.johansen@oline.no 

     

     

Bryggesjef / styremedlem:     

             

  
 

 

VA Prosjektgruppe / post@ruva.no 

     Prosjektleder   Vidar Myrland, mob. 908 62 030 

     Byggeleder  Morten Myrland,  mob. 905 41 599 
 
 

 

 

Værstasjon & Webcam Brygga 

Børre Gulliksen,  

e-mail: borre.gulliksen@ebnett.no 
 

 

 

 

Nettsidene 

Forumet er nedlagt med virkning fra 2015 

 

 

 

Rognebladet:   

  

Foreningens epost adresse:  styret@rhbf.no 

Redaktørens Hjørne  

Redaktøren for Rognebladet har solgt hytta, så derfor har han sluttet i jobben. 

Styret i Rognsfjorden Hytte og Båteierforening vil takke  

Bent Kvelland som redaktør av Rognebladet. 
  
 

 Styret etterlyser ny redaktør. 

Om noen kunne tenke seg jobben, vennligst ta kontakt med noen i styret.                        

Ragnar Georg Stokke (Varpet) 

Porsgrunn 

Mob. 908 40 569 

e-mail: 

Ragnar.Georg.Stokke@yara.com 

 

Karin Bekkeli  (Ormvika) 

Porsgrunn 

mob.: 481 09 431 

e-mail: kbekkel@online.no 

Erik Svenni (Varpåsen) 

mobil: 915 12 975 

e-mail: erik.svenni@kruse-smith.no 

Karin Bekkeli  (Ormvika) 

Porsgrunn 

mob.: 481 09 431 

e-mail: kbekkel@online.no 

 

Morten Wien (Varpet) 

Mob.: 920 50 871 

e-mail: mw@awecoinvest.no 
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Bent Kvelland (Varpet) 

Mob.: 901 19 309 

e-mail: bkv@nhk.no 

Morten Wien 

Jan Arne Eriksrød (Thunes) 

976 86 240 

e-mail: janarne.e@gmail.com 

file:///C:/Users/a119665/Documents/ABC%20ABC%20Private/A%20ABC%20Hytta/Rognebladet/2014/anthony_Tranberg@hotmail.com
file:///C:/Users/a119665/Documents/ABC%20ABC%20Private/A%20ABC%20Hytta/Rognebladet/2014/lasse.johansen@oline.no
mailto:borre.gulliksen@ebnett.no
file:///C:/Users/a119665/Documents/ABC%20ABC%20Private/A%20ABC%20Hytta/Rognebladet/2014/mw@awecoinvest.no
file:///C:/Users/a119665/Documents/ABC%20ABC%20Private/A%20ABC%20Hytta/Rognebladet/2014/bkv@nhk.no
file:///C:/Users/a119665/Documents/ABC%20ABC%20Private/A%20ABC%20Hytta/Rognebladet/2014/janarne.e@gmail.com
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Styreleder har ordet. 

Dette nummer av Rognebladet er primært skrevet for å innkalle til årsmøtet med tilhørende 

papirer. Dessverre har styret nylig blitt amputert da et styremedlem solgte hytta. Dermed ble det 

styreleder som snekret sammen dette nummeret. 

I motsetning til i fjor så har våren vært unormalt lang – den kom tidlig og er ikke over selv om vi 

nå har begynt på juni. Uansett er dette en utrolig flott tid som Elias Blix beskriver i sangen ‘No 

livnar det i lundar’’; ‘Det er vel fagre stunder, når våren kjem her nord, og atter som eit under, 

nytt liv av daude gror.’ 

Derfor blir de hyttedøgnene tidlig i sesongen spesielt fine – også fordi vi gleder oss til alt som 

kommer. Hvordan høysommeren vil bli vet ingen – men vi ønsker oss alle et vær som omtrent 

blir slik som sist sommer. 

‘Stormen’ første uke av juni klarte å ødelegge land-feste av lang gangen til brygga da 4 lasker 

som hver tåler 500kg ble revet tvers av. Dette minner alle båteiere om å ha ekstra gode 

fortøyninger slik Havneloven sier. Samtidig er det nå tid til å si ifra dersom man ikke skal 

benytte sin båtplass i sommer – det er mange som gjerne vil låne/ leie din plass! Havneloven sier 

at ledig plass skal averteres ved oppslag (eller bruk sosiale media). Her kan du følge med på 

brygga: http://rognstranda.no/brygga/image.jpg 

Men den samme uken kunne man oppleve den utroligste natur scenen, sent på kvelden – 

fullmånen kom opp over Skjeregg og speilet seg i sjøen helt inn til Varpet. Og de mest ivrige 

seilerne koste seg i kraftig vind ytterst i Rognsfjorden den samme uken – flott å se på fra land- og 

sikkert kjempemoro for seilerne selv! 

Alle med innlagt helårsvann har nå erfart sin første vinter (faktisk noen 2) – og så langt styret 

kjenner til har det forløpt bra. Ingen har opplevet frost eller lekkasjer og pumpekummene har 

fungert greit. RUVA melder at strømforbruket til varmekablene har vært godt under  budsjett. 

Det skyldes selvsagt at vinteren var mild på disse kanter, men også at ledningene er godt isolert 

og under god temperaturstyring. 

Byggeaktiviteten  er fortsatt høy, og mange har fortsatt planer om videreutvikling av 

fritidseiendommen, mens andre er ferdige (blir man noen gang det?). Derfor minner vi alle om at 

i høysesongen (skolens sommerferie) skal det ikke være støyende aktivitet fra arbeid på kveldstid 

og søndager! Vi bor så tett på hverandre og det er veldig lytt når vinden løyer utover kvelden – ta 

hensyn, ta fri på kvelden, nyt livet og vær en god nabo! 

Dypdeponiet for søppel i nordre del av bygda fungerer greit bortsett fra at det faktisk er en del 

som plasserer søppelposene ved siden av innkastet fordi de ikke har brikken til å åpne luken. 

Fuglene kommer umiddelbart de snur ryggen til og sprer søppla utover. Slik ‘bruk’ må opphøre! 

Mange hytter skifter eier de siste årene – og vi ønsker nye medlemmer velkommen til 

Rognsfjorden  - vi håper dere finner dere godt til rette i bygda vår! Husk å melde ny 

kontaktinformasjon til Styret@rhbf.no. 

Årsmøtet er viktig i enhver forening – det er her vi samles for å drøfte vår virksomhet – klage og 

rose, komme med ideer. Som alle vet er det vanskelig å få folk til å stille som kandidat til styret 

og verv. Faktisk er vi totalt avhengig av at noen er villige – for en periode, ellers kollapser det 

hele. Valgkomiteen  bruker i år sosiale media for å oppfordre folk til å stille seg til disposisjon- et 

godt initiativ – men vil det føre til at flere melder seg til tjeneste  -det gjenstår å se! 

Medlemmer fra området rundt Varpet har i mange år dominert styret nå – vi har latt 

‘stafettpinnen’ gå fra nabo til nabo. Nå burde andre områder komme ‘på banen’ – kanskje 

er det din tur til å gjøre en innsats nå ? 
Ring valgkomiteen ved Morten Myrland; 918 36 213 og meld deg til tjeneste! 

 

Vel møtt til årsmøtet!  Styret ønsker deg og dine en riktig god og sikker sommer! 

 

Hilsen Ragnar 

  

http://rognstranda.no/brygga/image.jpg
mailto:Styret@rhbf.no
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Rognsfjorden Hytte- og Båteierforening 

Årsberetning 2014/2015 

1 STYRETS SAMMENSETNING 

Følgende styre ble valgt på årsmøte i 2014: 
Styrefunksjon Navn 

Styreleder Ragnar Stokke (ikke på valg) 

Kasserer og nestleder  Morten Wien (ikke på valg) 

Sekretær Ingen kandidat tilgjengelig 

Bryggesjef / Styremedlem Erik Svenni (ikke på valg) 

Styremedlem Bent Kvelland (ikke på valg) 

Styremedlem Jan Arne Eriksrød (ikke på valg) 

Styremedlem rep Ormevika Karin Bekkeli (gjenvalgt for 2 år) 

Vara Anthony Bergersen (ny, benkeforslag) 

Vara  Lasse Johansen (ny, benkeforslag) 

Valgkomite  

Valgkomite Knut Aas (utpekt etter årsmøtet) 

Valgkomite Morten Myrland (ut av styret) 

Valgkomite (rep Ormevika)  

Revisor  

Revisor Thomas Svenkesen (gjenvalg) 

Rognebladet  

Redaktør Terje Hermansen ønsket ikke gjenvalg etter 10 år 

Ingen kandidat, ingen valgt 

 
Valgkomiteen hadde ikke klart å framskaffe kandidater til årsmøtet, men styret ble fulltallig med 2 
benkeforslag med unntak av sekretær. 
 
Sekretæroppgavene har blitt fordelt på styremedlemmene. 
Formell valgt redaktør manglet etter årsmøtet, men Bent Kvelland har fungert til en utgivelse. 

2 STYRETS ARBEID 

2.1 Møter 
Det har vært avholdt 5 styremøter i perioden, møtene er avholdt i hytteområdet eller i Porsgrunn. Ett 
møte i tillegg avhold som telefonmøte. Godt oppmøte av styrerepresentantene på møtene.  
 
Det ble avholdt medlemsmøte etter fjorårets årsmøte. 
 
I tillegg er det avholdt møter med  
a) Bamble Kommune vedrørende sikkerhetsforhold rundt den nye tilførselsveien fra nord/ 

campingplassen 
b) Nedre Telemark Jordskifterett vedrørende forhold rundt en eventuell sak om dannelse av Veilag. 

2.2 Økonomi 
Det er foretatt en gjennomgang mellom hytteforeningen og RUVA med tanke på korrekt belastning av 
kostnader til VA utbyggingen som resulterte i at NOK112.000 ble godtgjort hytteforeningen. 
 
Det har ikke vært spesielle kostnader rundt foreningens drift og økonomien er god. 
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2.3 Vannverk 

Det gamle vannverket er vederlagsfritt overtatt av ny driftsgruppe; ‘Rognstranda Sommervann’ i regi 

av Rune Andersen (vannverkssjef) og Anita Tranberg (kontaktperson) i henhold til vedtak på 

årsmøtet 2014. Sommervannsnettet ble isolert fra det gamle vann nettet og klargjort til påsken 2015 

av Rune A.. Det ble avholdt dugnad 11/4-15 for fjerning av gamle vannledninger. Godt oppmøte og 

raskt arbeid. Styret anser  fellesinnsatsen gjennomført og enkelt ledninger som eventuelt ligger igjen 

ved hyttene er hytteeierens ansvar å fjerne. 

 

ØPD er så godt som ferdige med sitt arbeid og alle påmeldte har fått vann/kloakk. RUVA vil eksistere 

fram til RDVA overtar. VA prosjektet er absolutt vellykket og har hevet brukskvaliteten til 

medlemmene betraktelig. Prosjektgjennomføringen har vært meget god og profesjonell. For øvrig 

henvises til RUVAs egen årsmelding. 

2.4 Rognebladet 

Rognebladet har vært utgitt 2 ganger i perioden. For å spare penger og arbeid blir Rognebladet sendt 

ut per e-post til så mange som mulig, mens rundt 50 må trykkes på papir og sendes med ordinær 

post.. I mangel av redaktør har styremedlem Bent Kvelland stått ansvarlig for Rognebladet. Styret har 

forsøkt å få tak i ny redaktør, men har ikke lyktes i det. 

2.5 Veier 

Mye om og men vedrørende veilaget. Ifølge vedtaket på årsmøtet avtalte vi et uformelt møte med 

jordskifteretten som ble avholdt 4/3-15. Der framkom at vi KAN fremme saken for retten, men at det 

må være den enkelte fester som må fremme sak – og ikke foreningen. Kostnadene ville i vesentlig 

grad være forbundet med vår advokat som måtte forbedrede saken. Det klare rådet vi fikk var å 

strekke seg langt for å komme til minnelig ordning med grunneierne fordi en dom i en slik sak på 

ingen måte var opplagt til fordel for foreningen. Videre kontaktet vi en advokat som har ført en sak i 

vårt område om veirett, men vedkommende var ikke tilgjengelig for oss nå. Diskusjon med advokat 

om hvordan vi skal forholde oss videre pågår. 

 

Vedrørende den nye adkomstveien til hytteområdet fra nord/campingplassen hvor hytteforeningen 

har hatt innsigelser fordi det er uklarheter vedrørende rettigheter og vilkår for bruk av veien.  Det har 

blitt avholdt møte med kommunen i oktober. Der ble det avtalt endel tiltak som kommunen skulle 

gjennomføre i egen regi og noen som krevede avklaringer med grunneier. Tiltakene vil forbedre 

sikkerhet og framkommelighet. Det jobbes videre med saken ved å purre kommunen så de 

gjennomfører de tiltakene som vi ble enige om (ref. Rognebladet 2-2014 der referatet er gjengitt i sin 

helhet). 

 

Det er innhentet tilbud på bom. Prøver å få til et innkjøpssamarbeid med veilaget i Ormevika/ Svia/ 

Odden for å redusere kostnadene. 

 

VA trase over Varpeåsen. Noen ønsker at VA traseen skal beholdes åpen for frakt, evt 

utrykningskjøretøy etc. Andre ønsker traseen lukket for å begrense trafikk nær hytta. Saken har vært 

diskutert. Grunneier ønsker å beholde trase stengt. Ny trase for Hydrostrandveien kan åpne for 

alternative traseer. 

2.6 Grunneiermøte 

Det har i perioden ikke vært avhold møte med grunneierne slik vi har hatt tidligere. Dette fordi  

grunneierne ikke ønsket et felles  møte. Styret beklager dette da vi synes disse møtene har vært 

nyttige. 
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2.7 Honorar til styremedlemmer 

I h.h.t. vedtak i årsmøte 2014 skulle styret vurdere å lage en ordning for å ta ut honorar lik tidligere 

praksis. Styret vil fremme forslag på neste årsmøte. 

2.8 Tiltak 

Styret oppfordrer alle (Rognebladet 2-2014) som ønsket økonomiske bidrag til tiltak for re-etablering 

av stier og merking i området etter VA utbyggingen. Det innkom kun to ønsker. 

Etter søknad er det  bevilget 10.000 kr til materialer for utbedringer av stupebrett, badebrygge, trapp i 

Varpet. 

Det er også bevilget 800 kr til grus som er lagt ut på dårlig drenert sti i Varpeåsen. 

2.9 Struktur 

Styret har diskutert alternative strukturer for foreningens arbeid i form av en modell med et 

‘hovedstyre’ bestående av ledelse og sekretariat og i tillegg en representant for ‘arbeidsgrupper’ for 

brygga, VA, vei og annet. Styret legger fram en modell på årsmøtet 2015. Brygga og VA fungerer i 

praksis etter denne ordningen allerede nå. Da det er stadig vanskeligere med å skaffe frivillige 

tillitsvalgte til arbeid med foreningen er det mulig vi må tenke helt nytt, øke graden av profesjonalitet 

(lønnede tjenester) eller senke ambisjonsnivået til et minimum. 

Det er helt opp til medlemmene selv å bestemme hvordan foreningen skal drives ved å stille seg til 

disposisjon for valg eller ikke. 

3 BÅTFORENINGENS ARBEID 

3.1 Bryggekomite 

I perioden har Bryggesjefen hatt hjelp av 2 personer (en i styret og en utenom) så de totalt har vært 3 

mann i bryggekomiteen. Dette har fungert godt. 

3.2 Arbeid på bryggen 

Bryggen ble tauet bort og satt ut av ØPD. Samarbeidet med ØPD har fungert godt. 

 

Ny dempning og strekkvaiere byttet ut på brygga. Forbedring av utliggere har vært vurdert men ikke 

noe nytt er kjøpt inn ennå fordi Telebryggen ikke er ferdig med utviklingen.. Flere alternative 

leverandører har vært kontaktet som har gjort en grundig vurdering av forholdene i Varpet og alle har 

konkludert med at det eneste som kan gi en trygg løsning er å beskytte bryggen med en bølgebryter.  

Bølgebrytere har også vært vurdert og en 60 meter lang steinmolo er tegnet. Men en eventuell 

realisering vil først måte behandles i foreningen og deretter kreve en godkjenning av myndighetene. 

Denne prosessen er ikke behandlet i styret i denne perioden.  

 

Kostnadene med tauing og utbedringer balanserer nå akkurat med bryggeavgiften. 

 

For styret, Karin Bekkeli 

10/6 2015 
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Saker som fremmes fra Styret i RHBF til Årsmøtet 2015: 

 

Sak 1: Styret ber om prinsipiell tilslutning til følgende forslag: 

Frivillige foreninger sliter med rekruttering til verv. 

Flere og flere ønsker å betale for tjenester de tidligere gjorde selv. 

Tekniske installasjoner krever profesjonell drift og vedlikehold. 

Rammebetingelsene for fritidsaktivitetene våre blir mere regulert og komplisert. 

 

Styret mener vi bør velge ett felles styre for våre foreninger (RHBF, RUVA og RDVA), men 

foreningene kan foreløpig ikke slåes sammen av formelle årsaker. Foreningene bør imidlertid 

kunne håndteres under en felles organisering/administrasjon. 

 

Fordelene med felles styre og felles administrasjon av våre foreninger er mange, blant annet: 

 

Felles styre (lettere å få styremedlemmer) 

Felles medlemsliste (sparer mye arbeid tilknyttet medlemslister) 

Felles regnskapsfirma som fører regnskap for alle foreningene (vi trenger profesjonell håndtering 

av regnskap og økonomihåndtering) 

Felles utsending av årsavgifter  

Felles årsmøter 

Felles Internett medlemsside 

 

Antall arbeidsutvalg kan sikkert diskuteres, men det må som et minimum etableres en brygge 

administrasjon slik det er i dag, en VA administrasjon (en lønnet driftsansvarlig for oppfølging 

av kontrakten mot ØPD), og en vegadministrasjon dersom veilag gjennomføres.  

 

Dugnad er fint, men drift av våre store foreninger må håndteres profesjonelt med kjøp av noen 

tjenester.  

 

Forenings struktur kan bli slik: 

1. Hovedstyre m/ Styreleder, Nestleder, Kasserer, Kommunikasjon + 1 rep. for hvert 

Arbeidsutvalg; 

a. Arbeidsutvalg Brygge; 3 personer med 1 repr. I Hovedstyret  

b. Arbeidsutvalg VA;  2-3 personer med 1 repr. I Hovedstyret  

c. Arbeidsutvalg Veier/Veilag,; 1-2 personer med 1 repr. I Hovedstyret 

d. ? Arbeidsutvalg Sosialt; 2-3 personer; møter i Hovedstyret ved behov 

e. ?? 

 

 

                                          
  

Styreleder 

VA Sjef 

AU VA 

Brygge Sjef 

AU Brygge 

Vei sjef 

AU Vei 

? 

AU ? 

Sekretær 

Kasserer 

Kommunikasjon 

WEB/ Redaktør 
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Sak 2: Styret vil fremme forslag til endringer av Havneloven. 

Forslaget vil sendes ut med egen epost. 

 

Sak 3: Styret vil fremme forslag til godtgjørelse til Styret 

 

Styreleder kr.10.000 

Nestleder kr.  4.000 

Kasserer kr.  8.000 

Bryggesjef kr.  6.000 

Styremedlem kr.  2.000 (x2) 

Varamedlem kr.  2.000 (x2) 

 

Forslaget forutsetter også at medlemskontingen forhøyes for å kompensere for de økte kostnader. 

Dette vil reflekteres i budsjettet for 2016 som styret setter opp. 

 

 

 

Rognstranda Sommervann: 

 
Kontaktpersoner er Rune Andersen (tlf. 90607242), for problemer i Ormvika kontaktes Arild 

Jacobsen (tlf.91795176) og feil innenfor campingsområdet kontaktes  Geir Møller (tlf. 

91571034) 

 

Noen fotoglimt fra våren 2015: 
 

Dugnad 11.april; 4 containere fyllt med gamle vannledninger:
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Fullmåne over blank Rognsfjord 4. Juni kl.23: 

 
 

Brygga 2.juni: Innfesting til land er snart skiftet – en av de ødelagte laskene til høyre 

 
 

Fem ting jeg lærte av hytta på 90-tallet 
Av Ole Petter Baugerød Stokke 

 
Det jeg likte aller best på 90-tallet var TV-spill, teknomusikk, 
datamaskiner og 1,5-litersflasker med Urge. Hytta på Rognstranda 

hadde ingen av disse. Det var en utfordring. Men i ettertid tror jeg 

kanskje jeg lærte noe av det. Her er fem ting jeg takker, eller skylder 
på, hytta for å ha lært meg. 
 

1. Hygiene 
Som alle andre Rognstranda-hytter på 90-tallet, hadde vi ikke innlagt vann. 

Varmtvann fra kokende kjeler ble bare oppvasken velsignet med. Da måtte 
man være kreativ. Og med kreativ, mener jeg skitten. For jeg antok at noen 

dråper iskaldt vann i fjeset fra utespringen gjorde meg ren, jeg antok at Axe 
over gammel Axe gjorde meg ren, jeg antok at bading i Varpets tangrike 

saltvann gjorde meg ren og jeg antok at ingen uansett brydde seg så mye 
om hvorvidt jeg var ren eller ikke. Senere lærte jeg av de rundt meg at joda, 

det gjorde de, for svettelukt var visst en del av puberteten. Og at all Axe i 
hele verden ikke kunne skjule to uker gammel svettelukt. 

 
2. Selvdisiplin 

Som alle andre Rognstranda-hytter på 90-tallet, hadde vi utedo. Søstrene 

mine forklarte meg at på utedoer var det slettes ikke uvanlig at edderkopper 
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på størrelse med knyttede never smøg seg inn der Rognstrandas julisol aldri 
slapp til. Det hadde de i alle fall hørt fra en kar i B-klassen som kjente en fyr 

i Skien som hadde lest det i «Hallo Varden». Derfor gikk jeg ikke på do på 
hytta. Jeg kunne til nød gjøre mitt fornødende på vannklosettene på 

campingplassen, helt til doene der krevde avføringsbevis, eller nøkkel, eller 
hva det var. Aller helst ble jeg med mor hjem til Porsgrunn når hun skulle 

vaske klær og gjøre ærender på Down-Town, for helt andre ærender. Denne 
hardt opparbeide styrken har senere fått meg helskinnet gjennom både 

hytte- og India-turer. 

 
3. Kulturforståelse 

Som alle andre Rognstranda-hytter på 90-tallet, hadde vi et noe spesielt TV-
tilbud. På klare kvelder kunne vi oppleve at NRK, eller «eneren» som mor 

yndet å kalle det, skurret, mens SVT, eller «toeren» som jeg yndet å kalle 
det, var krystallklar. Gjennom 15-tommeren lærte jeg at det mystiske 

vitsefolket kanskje ikke var fullt så mystisk likevel, og at de hadde langt 
bedre tegnefilmer enn oss. Mer mystisk var campingfolket, med sin – i mine 

veloppdragne indremisjonsøyne – obskøne og høylydte livsførsel. Og via 
mine kulturreiser på Rognstranda Camping forstod jeg at karakterene i Midt i 

Smørøyet-serien «Mysteriet med det levende lik» slettes ikke bare var vill 
fantasi, men en grell realitet. 

 
4. Respekt 

Som alle andre Rognstranda-hytter på 90-tallet, hadde vi aldri bygd på 

hytta. Og når mor, far, søster nummer én, søster nummer to, mormor, 
morfar og meg selv skulle tilbringe to uker på tre rom, måtte noe ofres på 

hytteidyllens blodige alter: Privatlivets ro og mak. Det skal sies at jeg, som 
naiv yngstemann, trolig hadde aller minst forståelse for dette offeret. Og 

minst respekt for at ikke alle var like interesserte i å gå til Jypleviktangen i 
god tid før 9-timen en lørdag morgen. Senere ble jeg grinete tenåring selv, 

og innså hva mine nærmeste hadde blitt utsatt for. 
 

5. Naturfag 
Som alle andre Rognstranda-hytter på 90-tallet, hadde vi ikke stort å ta oss 

til. Og med vi, mener jeg jeg. For de voksne kunne sole seg på verandaen, 
et fenomen jeg ikke forstod før godt ut i det nye årtusen, og tenåringene 

kunne være tenåringer på kaféen på campingplassen, et fenomen jeg 
fortsatt ikke helt forstår. Jeg måtte derfor forsyne meg av naturens 

rikholdige lekekasse. Med naturens rikholdige lekekasse, mener jeg kongler. 

Og PC-ens stjernekriger ble bytta ut med hyttas konglekriger. Kongler høres 
kanskje litt kjedelig ut i lengda. Men det var ikke litt kjedelig – det var veldig 

kjedelig. Og jeg lærte fort at det er gode grunner for at Hollywood laget 
filmer om stjernekriger, ikke konglekriger, og at jeg nok aldri kom til å bli en 

spesielt fortrolig venn av hverken kongler eller andre naturrelaterte saker og 
ting. 
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